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PROTOKÓŁ 0012.6.1.2022 
z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  

w dniu 13 stycznia  2022 roku 
 

Miejsce posiedzenia: sala nr 130 Urzędu Miasta 
Czas posiedzenia: 15.30 – 16.40 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie  
z załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad 
 

1. Otwarcie posiedzenia  
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Spotkanie z Klubem GKS Jastrzębie  
4. Wolne głosy i wnioski 
5. Zakończenie posiedzenia  

 
Ad.1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Mirosław Kolb. Powitał 
przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 

Ad.2 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad.3 

Spotkanie z Klubem GKS Jastrzębie  

Mirosław Kolb 
 - Proszę przedstawić jak wygląda sytuacja Klubu? 
 
Prezes Klubu GKS Jastrzębie 
 - Szanowni Państwo, moje funkcjonowanie w klubie to niespełna pół roku. Po 4 
miesiącach przestały mnie zaskakiwać pewne kwestie i dało szanse prowadzenia 
systematycznych działań w zakresie restrukturyzacji tego zadłużenia, planowania, 
realizacji tych zobowiązań. To były wymagające miesiące. Były bardzo duże 
problemy w zakresie zobowiązań publiczno-prawnych wielomiesięcznych, które się 
na siebie nakładały. Na ten moment mogę powiedzieć, że nie widzę żadnych ryzyk, 
które mogłyby nas zaskoczyć. „Dziura” budżetowa jest taka jak jest. Pierwszy 
miesiąc mojego funkcjonowania  to było ograniczenie ekstremalnie niskich kosztów 
jak na I Ligę o ponad 70 tys. zł miesięcznie. Na ten moment jest pełna stabilizacja. 
Mogę powiedzieć, że deficyt budżetowy się zmniejsza. Nie wzrasta od mojego 
przyjścia. Na ten moment nie ma ryzyka, że cokolwiek może nas zaskoczyć.  
 
Iwona Rosińska 
 - Z czego wynika zadłużenie w kwocie 1 mln. 600 tys. zł? 
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Członek Rady Nadzorczej 
 - Zadłużenie jest od 2019 roku i z roku na rok jest przekładane. 
 
Iwona Rosińska 
 - Czy jest ktoś pociągnięty do odpowiedzialności za ten dług? 
 
Prezes Klubu GKS Jastrzębie 
 - Zacznę od początku. Pozycje kosztowe to standardowe pozycje kosztowe 
funkcjonowania każdego klubu. Można to sprowadzić do publiczno-prawnych, 
kontrahentów, zobowiązań wobec pracowników. Myślę, że w niektórych 
przypadkach doszliśmy do komfortowej sytuacji utrzymując poziom dyskomfortu 
zachowując płynność w realizacji zobowiązań.  
 
Mirosław Kolb 
 - Czy zawodnicy mają uregulowane płatności? 
 
Prezes Klubu GKS Jastrzębie 
 - Ciężko mówić o kwotach bo to zależy od wielkości kontraktu. PZPN zezwala na 
możliwość rozwiązania kontraktu z winy klubu przy dwumiesięcznych 
zaległościach. W tym momencie od 10 stycznia weszliśmy w niektórych 
przypadkach w 3 miesięczne natomiast nikt nie wykonuje żadnych ruchów, które 
mogłoby się wiązać z rozwiązaniem kontraktu w tym zakresie. To jest pełna 
świadomość i wskazanie realnych terminów płatności. Zawodnicy są w pełni 
świadomi co i kiedy może ich spotkać.  
 
Mirosław Kolb 
 - Jakie widzicie rozwiązanie, żeby pozyskać sponsorów? 
 
Członek Rady Nadzorczej 
 - Udało nam się pozyskać sponsorów w rundzie jesiennej. Sponsorzy trochę  się 
zaniepokoili jak usłyszeli, że otrzymaliśmy niższą dotację.  Budżet GKS Jastrzębie 
to nie jest budżet komfortu.  
 
Mirosław Kolb 
 - Jeżeli mówimy o dotacji to proszę Panią Naczelnik o przedstawienie informacji.  
 
Ewa Gutowska 
 - Przypomnę, że jeżeli chodzi o środki finansowe, które miasto przeznacza na 
kluby sportowe nie są one na działalność klubu tylko na realizację zadań 
publicznych. Komisja odnosi się do ofert, które są składane. Bierze pod uwagę 
znaczenie danego sportu dla miasta jak również budowanie marki miasta  poprzez 
tą dyscyplinę sportową. Odniosę się do 3 głównych dyscyplin sportowych – piłka 
nożna, piłkę siatkową, hokej na lodzie. Miasto w ostatnich 3 latach najwięcej 
dofinansowywało piłkę nożną. Biorąc pod uwagę lata 2019-2021 miasto 
przeznaczyło na sama dotację 5 mln. 300 tys. zł. Porównywalnym do piłki nożnej 
jest piłka siatkowa i od miasta w ciągu 3 lat otrzymała 1 mln. 600 tys. zł, hokej-
ok. 2 mln. zł. Miasto zawsze wspierało klub GKS Jastrzębie i procentowy udział 
dotacji od 2019 roku to jest ponad 53% naszego budżetu na wszystkie dotacje w 
klubach sportowych. To są duże środki finansowe. Mówicie Państwo, że ciężka 
sytuacja zaczęła się w latach 2018-2019. W tych latach Klub Sportowy zwracał do 
miasta dotację, które były nie wykorzystane a miasto je przekazywało. W roku 
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2019 wysokość środków finansowych ze zwrotu dotacji wynosiła ok 70 tys. zł. W 
2020 roku Klub zwrócił dotację w kwocie 56 tys. zł z drugiego rozdania, a z 
pierwszego rozdania 5239 zł plus odsetki. Wszystko zależy od gospodarki 
finansowej, która jest prowadzona przez Klub. Warto się zastanowić nad 
funkcjonowaniem Klubu i co należy zmienić, usprawnić w samej organizacji Klubu 
Sportowego.  Na pewno Panowie macie takie przemyślenia.  
 
Prezes Klubu GKS Jastrzębie 
 - Ciężko zmienić coś w zakresie finansowania bo nie da się, aby Klub był tańszy.  
Średni budżet w I Lidze jest dwa razy większy. Budżety czołowych Klubów oscylują 
w okolicy 15-18 mln. zł na rok. To co nas martwi to, że sukcesywnie budżet na 
piłkę nożną maleje.  
 
Ewa Gutowska 
 - Są oczywiście miasta takie jak Katowice czy Gliwice gdzie budżet w zakresie 
sportu  wynosi 19 mln. zł natomiast finansowanie sportu odbywa się troszkę 
inaczej. To nie jest tak jak u nas, że kluby sportowe mają użyczane bezpłatnie 
obiekty sportowe. To jest wliczane do dotacji i inaczej rozliczane. Biorąc pod uwagę 
statystykę to nasze miasto bardzo dobrze wychodzi. Ponad 15 mln. zł jeżeli chodzi 
o środki finansowe przekazywane na Kluby. Jeżeli chodzi o procentowy udział 
środków finansowych, które miasto przeznacza na sport w naszym budżecie i w 
porównaniu do porównywalnych miast to jest 3,74%. To nie są małe środki 
finansowe w porównaniu do innych miast. W inny sposób miasto nie może spółce 
akcyjnej przekazać środków finansowych. Mamy przepisy, które mówią w jaki 
sposób  miasto może środki publiczne przekazać na zadania publiczne realizowane 
przez Kluby.  
 
Członek Rady Nadzorczej 
 - To jest pierwszy zarząd w którym nie ma kibiców. Staraliśmy się przez pół roku 
pokazać transparentność i doprowadzić do porządku pewne rzeczy. Kilku 
przedsiębiorców lokalnych nam zaufało. Jesteśmy wdzięczni firmom. Dobrym 
rozwiązaniem wydaje mi się jest promowanie miasta przy pomocy klubu 
sportowego. W ekstraklasie czy I Lidze pojawiają się loga promocyjne miast. U nas 
loga się nie pojawiają. To są pieniądze dodatkowe dla klubu sportowego. Jest tu 
kwestia woli miasta.  
 
Iwona Rosińska 
 - Dotacja dla Klubu została przyznana na rok czy na pół roku? 
 
Ewa Gutowska 
 - Jeżeli chodzi o realizację zadań publicznych to jest tak jak Kluby wskazały we 
wniosku. W przypadku kiedy środki nie zostały przyznane w całości to kluby robią 
korekty kosztorysów i jeżeli jakiś koszt będzie zmniejszony to mogą wskazać  
w jakim czasie będzie wykorzystany. W przypadku Klubu GKS było wskazanie, że 
środki zostały przeznaczone w kwocie 740 tys. zł na stypendia dla zawodników. 
Klub wnioskował o 1,5 mln. zł i teraz oczekujemy na korektę w jaki sposób środki 
zostaną zabezpieczone i na co będą wydatkowane.  Wówczas będziemy mogli dalej 
rozmawiać.  
 
Mirosław Kolb 
 - Złożyliśmy jako Komisja Kultury, Sportu i Turystyki wniosek o 1 mln. 300 tys. 
zł. na duży sport.  
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Iwona Rosińska 
 - Chciałam zapytać o Akademię, która funkcjonuje przy Klubie GKS. Czy Klub ma 
jakieś wsparcie finansowe jeżeli chodzi o Akademię? Wiem, że są środki finansowe 
z certyfikacji czy składek rodziców. Czy to są środki finansowe typowo na 
Akademię?  
 
Prezes Klubu GKS Jastrzębie 
 - To jest jedna organizacja. Jest ryzyko takie, że jeśli będzie zajęcie komornicze 
to będzie zajęcie środków. Robimy wszystko, aby taka sytuacja nie miała miejsca.  
 
Wojciech Marcol 
 - Akademia i Klub GKS Jastrzębie to jest jedna organizacja? 
 
Prezes Klubu GKS Jastrzębie 
 - Tak. Mają osobne konta, ale jest jeden NIP, REGON.  
 
Iwona Rosińska 
  - Czy z certyfikacji środki są w dużej wysokości? 
 
Prezes Klubu GKS Jastrzębie 
 - Na ten moment przekroczyły 4 razy wsparcie miasta.  
 
Członek Rady Nadzorczej 
 - PZPN docenia bardziej naszą Akademię niż miasto. Mamy srebrną gwiazdkę.  
 
Prezes Klubu GKS Jastrzębie 
 -Certyfikacja jest bardzo ważnym elementem. Akademia jest samo wystarczająca 
w tym zakresie.  
 
Piotr Szereda 
 - Z oficjalnych danych jakie są dostępne i badań jakie wychodzą z Klubu to  81% 
przychodów klubu stanowią środki pozyskane ze źródeł komercyjnych. Głównymi 
partnerami GKS Jastrzębie jest miasto Jastrzębie-Zdrój i JSW. Na rachunek klubu 
od samorządu terytorialnego wpłynęło za sezon 2021  - 2 mln 444 tys. zł. Różne 
są dotacje w różnych miastach. Niektóre miasta dotują stadiony i utrzymują 
stadiony a w niektórych miastach klub utrzymuje stadion a miasto daje dotację 
celową. PZPN dofinansował Klub w kwocie 528 tys. zł. Przychody z transmisji-830 
tys. zł. Przychody z organizacji dnia meczowego-40 tys. zł. Kibice wywierają presję 
na Radych natomiast mamy jeden z najniższych poziomów uczestnictwa w 
meczach.  
 
 Członek Rady Nadzorczej 
 - W tym i poprzednim sezonie były ograniczenia. Graliśmy rundę bez kibiców. 
Organizacyjne koszty mamy takie same, a przychody były zerowe. Początek rundy 
graliśmy na stadionie  w Wodzisławiu Śląskim.  
 
Piotr Szereda 
 - Z danych PZPN wychodzi, że mieliśmy średnio 797 kibiców na meczu.  
 
Mirosław Kolb 
 - Na dzień dzisiejszy licencja jest nie zagrożona? 
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Prezes Klubu GKS Jastrzębie 
 - Weryfikacja klubów jest w dwóch terminach. Pierwszy to jest listopad a drugi to 
jest marzec. Co będzie w marcu zobaczymy. Na ten moment wszystkie dokumenty 
złożyliśmy zgodnie z planem. Nie ma żadnych zastrzeżeń.  
 
Iwona Rosińska 
 - Na ile miesięcy wystarczy wam pieniędzy? 
 
Prezes Klubu GKS Jastrzębie 
 - Nie wiem jaki będzie budżet. 
 
Piotr Szereda 
 - Jeżeli chodzi o marketing to jesteśmy na dość dobrej pozycji jeśli chodzi o piłkę 
nożną.  
 
Mirosław Kolb 
 - Zrobimy wszystko, aby pomóc Klubowi, żeby utrzymać Klub.  
 
Prezes Klubu GKS Jastrzębie 
 - Jak już wspomniałem wcześniej zmniejszona dotacja spowodowała, że na włosku 
zawisła nasza 6 miesięczna praca. Mam nadzieję, że uda się zrobić korektę. To co 
się udało zbudować to poza zmianami organizacyjno  - finansowanymi to ważne 
podkreślenia są kwestie sportowe. Sztab, który w tym momencie został zbudowany 
jest bardzo pozytywnie oceniamy nie tylko z poziomu I Ligi, ale również z poziomu 
Ekstraklasy. Są to naprawdę fachowcy, którzy dają szansę  rozwoju i fajną 
perspektywę pracy z zawodnikami. Fajnym narzędziem rozwoju jest drużyna 
rezerw. Zrezygnowaliśmy z najstarszego rocznika juniorów, żeby młodzi chłopcy 
ogrywali się na poziomie seniorskim. Fajnym rozwiązaniem dla nas jest dobra 
współpraca z Klubem Sportowym „Pniówek”. Perspektywa rozwoju klubu jest 
bardzo ciekawa i szkoda byłoby to zaprzepaścić.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Oczekiwaliście Państwo większej kwoty dotacji, a otrzymaliście o wiele mniej. 
Czy z tymi kwotami jesteście Państwo w stanie utrzymać Klub czy nie? Trzeba 
mówić otwarcie. Brakuje na dzisiejszej Komisji Pani Prezydent.  
 
Prezes Klubu GKS Jastrzębie 
 - Przekaż w moim wywiadzie był bardzo uczciwy i bardzo realny. Ciągle pracujemy 
nad utrzymaniem Klubu. Odnosząc się do raportu o którym wspomniał Pan Szereda 
to jest kwestia interpretacji w jaki sposób są kwalifikowane koszty, przychody. 
Wydaje mi się, że GKS Jastrzębie jest jedynym Klubem w I Lidze gdzie budżet  
w sposób  łączony wskazywany jest razem z Akademią. Budżet Klubu to nie tylko 
miasto to JSW  i nowe rozwiązania. Bardzo istotne jest, aby nie utracić przychodów 
bo one sukcesywnie będą pojawiały się do czerwca. Utrzymanie Klubu to jest 
kolejny rok i kolejna gwarancja przychodów z tego tytułu. Spadek do niższej ligi 
będzie się wiązał z utratą przychodów. Musimy się przygotować na to co wydarzy 
się w czerwcu. W tym momencie mam dopiero możliwość zarządzania Kubem, 
podejmując decyzje sportowe, dając szansę trenerowi i szeroko rozumianemu 
sportowi, żeby o I Ligę powalczyć.  
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Andrzej Matusiak 
 - Spotykaliście się Państwo z Prezydentem Miasta? 
 
Prezes Klubu GKS Jastrzębie 
 - Tak. Jest to temat otwarty nad którym będziemy pracować.  
 
Franek Franciszek 
 - Niepokoi mnie, że Klub musiał zwrócić dotację. To są duże pieniądze.  
 
Członek Rady Nadzorczej 
 - Chodzi o celowość dotacji.  
 
Franek Franciszek 
 - W dotacji piszecie na co potrzebujecie.  
 
Ewa Gutowska 
 - W trakcie realizacji zadania jest możliwość korekty. Trzeba na bieżąco 
analizować środki finansowe nie czekać do końca rozliczenia.  
 
Prezes Klubu GKS Jastrzębie 
 - Mamy zdecydowanie najniższy budżet w I Lidze i najniższy na poziomie II Ligi. 
Inne Kluby pozyskają zawodników za 40-50 tys. zł.  
 
Wojciech Marcol 
 - Na koniec chciałbym dodać, że ważne jest, aby wszyscy w organach spółki byli 
zangażowani w nadzór nad finansami Klubu.  
 
Mirosław Kolb 
 - Dziękuję Państwu za przybycie i dyskusję.  
 
Ad.4 
Wolne głosy i wnioski 

Komisja nie zgłosiła żadnych wniosków.  

Ad.5 

Zakończenie posiedzenia  

Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za przybycie po czym zakończył 
posiedzenie.  

Protokołowała      Przewodniczący Komisji  

Monika Dulewicz       Mirosław Kolb  

 

 
 
 
 


